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Szombathely Megyei Jogú Város Önkormányzata
Dr. Ipkovich György Polgármester Úr részére

Szombathelv
Kossuth Lajos u.1-3
9700

Szombathely, 2006. június 19.
Tisztelt Polgármester Úr,

Interpellációm benyújtására a Vasi Diákszövetség által hozzám eljuttatott, s
interpellációm mellékletét képezõ levél, valamint a szervezet helyzete késztett.

Polgám1ester Úr és Képviselõtársaim is tisztában vannak azzal, hogy a Vasi
Diákszövetség olyan feladatokat lát el, melyek mások mûködésére nem jellemzõek. A
szervezet bázisát kb. 16.000 középiskolás korú fiatal alkotja, a legkülönbözõbb társadalmi
rétegekbõl. A programokon, táborokban, képzéseken sokan vesznek részt olyanok, akik
mások által szervezett rendezvényekre helyzetük miatt nem tudnának eljutni, gondolok itt a
szociálisan hátrányos helyzetû, állami gondozott vagy krónikus betegséggel -mint például a
lisztérzékenység - élõ fiatalra.

A probléma, amivel a Vasi Diákszövetség ügyvezetõje megkeresett, s mint olvashatja
Polgármester Úr, már több éve kíséri mûködésüket. Van egy irodahelyiségük a Kisfaludy u. 1.
szám alatti épületben, melynek a bérleti díja és fenntartási költsége kb. havi 40.000 forint, ám
telente használni nem tudják, mert a kémény hibája miatt életveszélyes. (Megjegyezném,
hogy ebben a házban számos olyan párt, szervezet is mûködik, melyek nem fizetnek bérleti
díjat.) A Házkezelési Kft viszont nem javítja meg addig a hibát, ameddig a szervezet nem
fizet. Most pedig ultimátumot kapott a Diákszövetség: amennyiben június 30-ig nem rendezi
tartozását, a Házkezelési Kft kilakoltatja az épületbõl ill. végrehajtási eljárást kezdeményez,
ami törvényszerûen vezetne a Diákszövetség felszámolásához. is.

Mivel a Vasi Diákszövetség nem rendelkezik mûködésre fordítható pénzeszközökkel,
a programtámogatásokból pedig nem különíthet el pénzt erre a célra, könnyen megjósolható,
hogy mi lesz a sorsuk, ha Önkonnányzatunk nem nyújt segítséget a vázolt probléma
megoldásában. A szervezet vezetõjének levelébõl kitûnik, hogy lehetõségeik szerint fizették
tartozásukat, de ez sajnos nem elég a helyzet rendezéséhez.

Kérem Polgármester Ura~ támogassa a Vasi Diákszövetség megoldási javaslatát:
1. ha lehetséges, mentesüljön a szervezet a fennálló tartozás megfizetése alól;
2. ha nem, kapjanak olyan kamatmentes hosszú távú részletfizetési kedvezményt, amely

nem lehetetleníti el a szervezet mûködését;
3. emellett biztosítsa az Önkormányzat a szervezet számára egy olyan helyiség

használatá~ mely alkalmas az adminisztratív feladatok ellátására.

Úgy vélem, hogy Önkonnányzatunknak segítséget kell nyújtani ahhoz, hogy a Vasi
Diákszövetség tovább mûködhessen. Ha most megtagadjuk ezt a támogatást, akkor egyúttal
kimondjuk azt, hogy a városnak nincs szüksége a szervezet mûködésére, és magára hagyunk
mintegy 16.000 fiatalt, akik programjaik, táboraik, tréningjeik nélkül sokkal nehezebben vagy
egyáltalán nem tudnának beilleszkedni a társadalomba.

Melléklet: a VDSZ ügyvezetõ jének
levele

Tisztelettel:

Q~I/'V\A~.~ ~
Eck- Varga Zsuzsanna
városi kéDviselõ
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Szombathely Megyei Jogú Város Közgyûlése
Eck- Varga Zsuzsa képviselõ részére

'ísztelt Asszonyom!

A Vasi Diákszövetség 1 989-ben alakult ifjúsági társadalmi szervezet, amely megalakítása óta
elsõdleges feladatának a diákönkormányzatok munkájának támogatását, a tanulói jogok
érvényesülésének elõsegítését, emellett a középiskolás korosztály szabadidejének hasznos
eltöltését célzó programok szervezését tartja. A szervezet közhasznú státusszal rendelkezik.
Minden évben szervezünk diákönkormányzati képzéseket, ifjúsági táborokat, kommunikációs,

önismereti, személyiségfejlesztõ tréningeket, táborokat, környezetvédelmi akciókat,
programokat, különbözõ témájú versenyeket, vetélkedõket, sportprogramokat, ifjúsági
találkozókat, folyamatos diákönkormányzati tanácsadásunk, klubdélutánjaink.
Program'aink - a táborozások kivételével - a résztvevõk számára in enesek. Tábpraink

részvételi díját pedig minimális szinten tartjuk. Míg ma a legegyszerûbb üdülõtábor is
legkevesebb 15.000 Ft-ba kerül, addig a Vasi Diákszövetség szaktáborait 3.500 Ft és 6.000 Ft
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közötti áron tartja úgy, hogy az átlagos O résztvevõ közül minimum 10-en mé ezt sem
tudják kifizetni, Jgy nekik a részvétel ingyenes.
Szolgáltatásaink igénybevevõi között szociálisan hátrányos helyzetû, állami gondozott,
tanu~ási vagy magatartási problémákkal küzdõ fiatalok is vannak.

A probléma, amellyel Önhöz fordulunk, végigkíséri a szervezetet 1989-es alakítása óta. A
Vasi Diákszövetség használatában van a Kisfaludy Sándor utca 1. szám alatti önkormányzati
tulajdonú irodaházban egy 28 m2-es iroda4elyiség. A helyiség bérleti díja és üzemeltetési
költsége havonta csaknem 40.000 Ft. Mivel a Nemzeti Civil Alap létrehozásáig ifjúsági
társadalmi szervezetek mûködési támogatásra jellemzõen nem pályázhattak, a havi bérleti
díjat nem tudtuk kitermelni. Csak a programtámogatásokból tudtunk volna pénzt elkülöníteni,
ami azonban szabálytalan is lett volna, valamint akkor a programjainkat sem tudtuk volna
megvalósítani. Emiatt 2004-re körülbelül másfél milliós tartozást halmoztunk fel (amely a
kamatokat is tartalmazza). 2004; ~v- ~~l~a~án ~ ~~ervezet erején felül 950.000 Ft-ot fizettü~
be a Házkezelési Kft-nek, majd 2005. januárjában további 50.000 Ft-ot. Ezzel azonban
mindössze ann it sikerült elérnünk, hogy iartozá~unk nem növekedett, 1.000.000 Ft befizetése-
tItán a szervezetnek 2005-re ismét csaknem másfél milliós tartozása volt a befizetett ö~~zeg. - -- - - - - - - - -- -
~gy je!entõs!észét kés~delmi kamatra írtákjóv~.-
2005-ben sajnos nem sikerült annyi mûködésre fordítható bevételre szert tennünk, tartozásunk
mára a másfél millió forintot jelentõsen meghaladja. Utoljára ez év tavaszán utaltunk át-
170000 Ft-nt a Házkezelési Kft-nek.
A probléma összetett. A szervezetnek _tagdíj bevétele nincsz egy olyan csoportnak
szolgáltatunk, amelytõl részvételi díj, tagdíj bevétel, támogatás nem várható.
Emellett fontosnak tartom megemlíteni, hogy a szervezet _összes munkatársa társadalmi
munkában látja el::a feladatá!~ sem tiszteletdíj, sem munkabér kifizetésére, sem természetbeli
szolgáltatás nyújtására nem kerül sor.



Egy másik nagyon fontos probléma, hogy az iroda 2003 óta nem fûthetõ. Akihívott
gázszerelõ véleménye alapján a probléma nem a konvektorral, hanem a kéménnyel van,
ahonnan az égéstermék visszajön az irodába. Mivel az iroda egyébként is az épület sarkában
van, a hideg miatt októbertõl körülbelül április-májusig nem használható. Mikor a
Házkezelési Kft-nek (akkor még Raáb Viktória) felé jeleztem a problémát, azt a választ
kaptam, hogy majd akkor foglalkoznak a kémény helyzetével, ha nem lesz a szervezetnek
tartozása. Bevallom, hogy fizetési hajlandóságunkat némiképpen rontja ez a helyzet,
amelynek következtében például ezen a télen egy számítógépünk elromlott, és nincs
lehetõségünk pótolni azt. Így minden évben több, mint fél éven át egy használhatatlan irodáért
számláz a Házkezelési Kft. felénk 40.000 Ft-ot.

Több alkalommal próbáltam elérni, hogya Vasi Diákszövetség a többi civil szervezethez
hasonlóan ingyen kapjon irodát, azonban ezek a próbálkozásaim rendre meghiúsultak. Volt,
hogy azt a választ kaptuk, hogy ha majd nem lesz tartozásunk, döntés születik a kérelmünkrõl.
A szervezet minden tartalékát összeszedve kifizette az akkori tartozást, de mire döntésre
került volna a sor, ismét volt tartozásunk, így nem kaptunk ingyenes irodahasználatot. És volt,
hogy nem tudom, hol rekedt meg a kezdeményezésünk.

Ebben az évben - csaknem fél éve már - próbálunk máshol helyet bérelni, azonban ~
~lapon nem vagyunk képesek bérelni, más intézmény pedig úgy tûnik, helyhiány miatt nem
tud fogadni bennünket.

A Házkezelési Kft-tõl június végéig kaptunk haladékot arra, hogy ezt a helyzetet valamilyen

A segítség, amelyre az Önkormányzattól szükségünk van, összetett. Elsõsorban kémi
szeretnénk, hogy amennyiben erre lehetõség van, a fennálló tartozás megfizetése alól
mentesítsék a szervezetet. Amennyiben ez a megoldás nem lehetséges, kérjük, hogy a fejünk
felett lebegõ végrehajtási eljárás megindítása nélkül olyan kamatmentes, hosszú távú
részletfizetést biztosítson részünkre az Önkormányzat, amely nem lehetetleníti el a szervezet
mûködését.
Emellett kérjük, hogy biztosítsa az Önkormányzat a szervezet számára egy olyan
irodahelyiség használatát, amely alkalmas arra, hogy ott a szervezet adminisztratív feladatait
el lehessen látni. Jelenlegi irodánk mérete erre nem optimális. A 28 m2 ehhez sok, és ez
felesleges költségterhet jelent a szervezetnek, arra viszont kicsi ez a helyiség, hogya
legkisebb megbeszélést vagy összejövetelt, klubdélutánt meg lehessen itt tartani. Mivel
nagyobb helyiséget fenntartani nem tudunk, megelégednénk egy ennél kisebb
irodahelyiséggel is. Kérjük, hogy ha jelölnek ki másik irodahelyiséget, azt már bérleti díj
mentesen vehessük igénybe.

A Vasi Diákszövetség 17 éve szolgáltat a középiskolás korosztály részére, és
szolgáltatásainkat fõként szombathelyi fiatalok veszik igénybe. A programjainkhoz és a
mûködésünkhöz szükséges fedezetet elõ tudjuk teremteni pályázatokból, de képtelenek
vagyunk az Önkormányzat segítsége nélkül a fent vázolt helyzetet megoldani. A szervezetnek
semmilyen más tartozása nincs, és elég kétségbeejtõ helyzet, hogy a szervezet teljes
ellehet~tlenülése az Önkormányzat felé fennálló bérleti díj tartozás rendezésének sikerétõl
függ, amely probléma rendezése az Önkormányzattól pénzügyi ráfordítást nem is igényel.

módon rendezzük, utána végrehajtási eljárást, illetve kilakoltatást kezdeményeznek a
szervezet ellen.
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Ezekkel a kérésekkel már több alkalommal több irányba igyekeztem elindulni, de nem
sikerült eredményt elérnem.

Tisztelettel kérem Önt, hogy amennyiben ezt az ügyet felvállalhatónak és a szervezet
tevékenységét támogatandónak tartja, szíveskedjen számunkra segítséget nyújtani ahhoz,
hogy ezt a problémát megnyugtatóan tudjuk rendezni.

Segítségét elõre is köszönöm.

Szombathely, 2006. június 13

Tisztelettel:

Vasi Diákszövetség (VDSI)
9700 Szombathely, Kisfaludy S. u. 1

(Tel.: 94/311-294)
Adósz.: 19243465-2.18 -\-~rváth Be~adett- -~ezetõ


